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SSUUNNUUfifi

II..

Prof. Dr. Dr. h.c. mult. Hans-Heinrich Jescheck, Mukayeseli Hukuk ko-
nusunda yap›lan çal›flmalar›, “Dünya ülkeleri aras›nda bir köprü” olarak gö-
rürdü. Jescheck Freiburg’daki Max-Planck-Institut für ausländisches und
internationales Strafrecht’in müdürlü¤ünü ve Association Internationale de
Droit Pénal’in uzun y›llar baflkanl›¤›n› yapan bir kifli olarak, bu tür köprü-
leri çok baflaral› bir flekilde infla etmifltir. Bu söylenenler özellikle, Türk ve
Alman Ceza Hukuku Bilim ‹nsanlar› aras›nda kurdu¤u iliflkiler aç›s›ndan
geçerlidir: çok say›da Türk bilim insan›, Freiburg’daki Uluslararas› Ceza
Hukuku Enstitüsündeki ikinci akademik ülkelerinde, Dünyan›n her taraf›n-
dan gelen bilim insanlar› ile tan›flmak ve buluflmak f›rsat›n› bulmufllard›r.
Freiburg’daki Max Planck Enstitüsünde araflt›rmalar yapan bilim insanla-
r›n›n Alman Ceza Hukukundan ald›klar› ilham›n, 2005 y›l›nda yürürlü¤e
giren Yeni Türk Ceza Kanunlar› üzerindeki büyük etkisi olmufltur. Hans-
Heinrich Jescheck’in bafllatt›¤› bu iflbirli¤i, Türk ve Alman Üniversitelerin-
deki Ceza Hukukçular›n›n bugün birbirleri ile s›k› bir flekilde kaynaflmala-
r›n› da sa¤lam›flt›r. Hans-Heinrich Jescheck’in yapt›¤› bu hizmetler Türki-
ye’de övgü ve takdirle karfl›lanm›flt›r.

Mukayeseli Hukuk alan›daki büyük isimlerden biri olan Jescheck onu-
runa, Türkiye’deki baz› Üniversitelerin temsilcileri ve Max Planck Yabanc›
Hukuklar ve Milletleraras› Hukuk Enstitüsü, 27 - 29 Eylül 2009 tarihleri
aras›nda bilimsel bir Kolokyum düzenlediler. Bu toplant› Association Inter-
nationale de Droit Pénal taraf›ndan ‹stanbul’da düzenlenen XVIII inci Dün-
ya Kongresi ve AIDP ile Max Planck Enstitüsünün 2009 y›l›nda birlikte ih-
das ettikleri Hans-Heinrich Jescheck Mukayeseli Ceza Hukuku Ödülünün,
Dünya’n›n bir çok köflesinden gelen 550 bilim insan›n›n huzurunda takdim
edilmesi ile yak›ndan ba¤lant›l› idi. Bu ödülün tan›t›lmas› ve biricisinin su-
nulmas›ndan sonra, Kolokyumun ilk günü ‹stanbul Üniversitesinde, ikinci
günü Bahçeflehir Üniveristesinde ve üçüncü günü de Yeditepe Üniversitesin-
de yap›ld›. Kolokyuma toplam 500 den fazla kifli kat›ld›.

Bu kitap, Hans-Heinrich Jescheck Ödül Töreninde yap›lan konuflmala-
r›n d›fl›nda, Kolokyum s›ras›nda sunulan tebli¤lere de yer vermektedir. Bu
tebli¤ler, Hans-Heinrich Jescheck’in mukayeseli hukuk alan›nda bilimsel
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miras› olan ve Max Planck Enstitüsünde yürütülmekte bulunan yeni bilim-
sel çal›flmalar› aksettirmekte ve – bu Kolokyumun içeri¤ine de yans›m›fl bu-
lunan - “Ceza Hukuku ile Kriminolojinin tek çat› alt›nda birlefltirilmesi“ fik-
rini gerçeklefltirmektedir. Kitapta yer alan makaleler Ceza Hukukunun Av-
rupal›laflmas› ve Avrupa ‹nsan Haklar› konular›na yo¤unlaflm›fl bulunmak-
tad›r. Di¤er taraftan, olas› teröristlerin özgürlüklerinin, önleme amac› ile k›-
s›tlanmas› ve ceza muhakemesinde uygulanan gizli araflt›rma yöntemleri
konular› örnek al›narak, risk alt›ndaki modern Dünya toplumunun Ceza
Hukukuna iliflkin sorunlar› incelenmektedir. Kitapta yer alan, ayn› konula-
r› iflleyen tebli¤ler ve sonradan haz›rlanan Türk Hukukuna iliflkin makale-
ler, hem Avrupa Hukukunu, hem de Türk Ceza Hukukunu kapsamakta ve
böylece, hem Freiburg’daki Enstitüde, hem de Türk Üniversitelerinde yap›-
lan bilimsel çal›flmalar› ve uygulamac›lar›n görüfllerini yans›tmaktad›r. 

IIII..

Bu toplant›n›n düzenlenmesi ve bu kitab›n yay›nlanmas›, kendilerine
candan teflekkür borçlu oldu¤umuz çok say›da kiflinin katk›lar› ile mümkün
olmufltur. Bu nedenle, öncelikle bizi konuklayan üç Üniversitenin yöneticile-
rine teflekkür etmek isteriz: ‹stanbul Üniversite Hukuk Fakültesi Dekan›
Prof. Dr. Adem Sözüer’e, Yeditepe Üniversitesinin k›demli Ceza Hukuku Ho-
cas› Prof. Dr. Yener Ünver’e ve Bahçeflehir Üniversitesinin Kurucusu ve Mü-
tevelli Heyetinin Baflkan› Enver Yücel’e çok teflekkür ederiz. Say›n Enver
Yücel’e özel bir teflekkür daha borçluyuz, zira sadece Kolokyumun düzenlen-
mesine ve bu kitab›n yay›nlanmas›na destek vermekle yetinmemifl, 2008 y›-
l›nda Max Planck Bilimi Destekleme Derne¤i ile yapt›¤› giriflim neticesinde,
Max-Planck-Uluslararas› ve Mukayeseli Ceza Hukuku Enstitüsü ile ‹stan-
bul’da ortak bir Araflt›rma Grubu oluflturmufltur. Bu Araflt›rma Grubu özel-
likle Avrupa Ceza Hukuku alan›nda çal›flmalar yapmaktad›r. Araflt›rma
Grubunun Bahçeflehir Üniversitesinin içinde, Max-Planck Derne¤i taraf›n-
dan sa¤lanan kitaplardan oluflan ve Avrupa Ceza Hukuku üzerinde ihtisas-
laflm›fl bir kütüphanesi ile Bahçeflehir Üniverstesi taraf›ndan finanse edilen
araflt›rma burslar› vard›r. Bu burslar, Türk doktora ö¤rencilerinin Max
Planck bünyesinde oluflturulmufl bulunan uluslararas› Research School for
Comparative Criminal Law doktora program›na kat›lmalar›n› sa¤lamakta-
d›r. Böylece, bu kitab›n kapa¤›nda yer alan köprü ile sembollefltirilen, Hans-
Heinrich Jescheck taraf›ndan kurulan bilim köprüleri, gelecekte de etkin bir
flekilde büyümeye ve geliflmeye devam edeceklerdir. 

Yazd›klar› makaleler ve toplant› s›ras›nda ileriye sürdükleri görüfller ile
Alman-Türk Kolokyumuna ve bu kitaba katk›da bulunan bütün bilim insan-
lar›na da candan teflekkür ediyoruz. Max-Planck-Enstitüsünde 30 y›l› aflk›n
bir süreden beri Alman-Türk iflbirli¤ini baflar›l› bir flekilde destekleyen ve bu
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nedenle Türkiye’de Alman-Türk Ceza Hukuku biliminin “gizli kahraman›”
olarak tan›nan Dr. Silvia Tellenbach Kolokyumun düzenlenmesinde koordi-
nasyon görevini üstlendi. Bu kitab›n yay›nlanmas›n›n çok daha ötesine ge-
çen katk›lar› bulundu¤u, için kendisine çok teflekkür ederiz. Prof. Dr. Feri-
dun Yenisey’in baflkanl›¤› alt›nda Kolokyumun gerçeklefltirilmesinde katk›-
lar› bulunan ve bu kitapta yer alan makaleleri tercüme eden Prof. Dr. Ayfle
Nuho¤lu, Doç. Dr. Ali Kemal Y›ld›z, Dr. Sinan Altunç ve Araflt›rma Görevlisi
Hande Ulutürk’e ayr›ca teflekkür ederiz. Bu sayede bir çok makalenin hem
Türkçe, hem de Almanca veya ‹ngilizce dillerinde sunulmas› mümkün ola-
bilmifltir. Bu Çal›flma Grubu Profesör Yenisey’in baflkanl›¤›nda bu kitab›n
yay›nlanmas› ile de ilgilenmifltir. ‹stanbul Goethe-Institut üç gün süren Ko-
lokyumun simultane tercümesinin giderlerini üstlendi. Bu katk›lar›ndan do-
lay› Goethe Institut’a müteflekkiriz.

IIIIII..

Hans-Heinrich Jescheck kendisi onuruna Kolokyum düzenlenece¤ini ve
Hans-Heinrich Jescheck Ödülü verilece¤ini duyunca çok sevinmifl, seçilen
aday› candan desteklemifl ve Istanbul’da yap›lacak olan toplant› için baflar›-
lar dilemiflti. Kolokyum bafllad›¤› s›rada hayatta olan Jescheck, toplant› so-
na erdi¤i zaman aram›zdan ayr›lm›flt›. Kolokyumu düzenleyenler ve kat›l›m-
c›lar, hayatta büyük köprüler kuran bu Hoca’n›n Kolokyumun aç›l›fl töreni-
nin yap›ld›¤› gün olan 27 Eylül 2009 tarihinde, 94 yafl›nda vefat etti¤ini, an-
cak toplant› bittikten çok sonra ö¤rendiler. Bu nedenle, Kitab›n bafl taraf›n-
da anma yaz›lar›na yer verildi. Böylece bu kitap, Hans-Heinrich Jescheck
için haz›rlanan ilk Arma¤an niteli¤ini de kazanm›fl oldu.

Bu Kitab›n büyük Mukayeseli Hukuk Hocas›n›n an›s›n› s›cak tutmas›-
n› ve ‹stanbul’da oluflturdu¤umuz yeni Bilimsel Araflt›rma Grubunun yapa-
ca¤› araflt›rmalar›n, O’nun bafllatt›¤› Mukayeseli Hukuk çal›flmalar›n› sür-
dürmesini temenni ediyoruz. Bu çal›flmalar›n Türkiye’nin Avrupa Birli¤i
Devletleri ile olan iliflkilerini güçlendirece¤i ve Avrupan›n ötesine geçerek,
Dünyan›n bir çok ülkesi ile Türkiye aras›nda Köprüler kuraca¤› umudunda-
y›z. 
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VVoorrwwoorrtt

I.

Prof. Dr. Dr. h.c. mult. Hans-Heinrich Jescheck sah die
Rechtsvergleichung stets auch als eine “Brücke zur Welt”. Der Bau solcher
Brücken gelang ihm als Gründer des Freiburger Max-Planck-Instituts für
ausländisches und internationales Strafrecht und als langjährigem
Präsidenten der Association Internationale de Droit Pénal in hervorragen-
der Weise. Dies gilt vor allem auch für die Verbindungen zwischen der tür-
kischen und der deutschen Strafrechtswissenschaft: Zahlreiche
Gastwissenschaftler aus der Türkei fanden am Max-Planck-Institut für aus-
ländisches und internationales Strafrecht eine zweite akademische Heimat,
in der sie mit Kollegen aus aller Welt zusammentrafen. Das 2005 in Kraft
getretene neue türkische Strafrecht erhielt dadurch wichtige Impulse von
Strafrechtswissenschaftlern, die im Freiburger Max–Planck-Institut
geforscht und entsprechende Anregungen des deutschen Strafrechts aufge-
nommen hatten. Die von Hans-Heinrich Jescheck begonnene
Zusammenarbeit förderte auch, dass Strafrechtler aus zahlreichen türki-
schen und deutschen Universitäten heute eng miteinander verbunden sind.
Hans-Heinrich Jescheck wird ob dieser Verdienste in der Türkei hoch ver-
ehrt und geschätzt.

Zu Ehren des großen Rechtsvergleichers veranstalteten Vertreter ver-
schiedener türkischer Universitäten sowie das Max-Planck-Institut für aus-
ländisches und internationales Strafrecht in der Zeit vom 27. bis 29.
September 2009 in Istanbul ein wissenschaftliches Kolloquium. Diese
Veranstaltung war eng mit dem XVIII. Weltkongress der Association
Internationale de Droit Pénal verbunden, auf dem der – von der AIDP und
dem Freiburger Max-Planck-Institut im Jahre 2009 geschaffene – Hans-
Heinrich - Jescheck-Preis für Strafrechtsvergleichung vor 550 Wissen-
schaftlern aus aller Welt erstmals verliehen wurde. Im Anschluss an die
Vorstellung und Verleihung dieses Preises fand das Kolloquium am ersten
Tag an der Istanbul Universität, am zweiten Tag an der Bahçeflehir
Universität und am dritten Tag an der Yeditepe Universität statt. An dem
Kolloquium nahmen über 500 weitere Personen teil.
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Der vorliegende Band enthält neben den Ansprachen zur Verleihung des
Hans-Heinrich-Jescheck-Preises insbesondere die auf dem Kolloquium
gehaltenen Vorträge. Diese beleuchten wichtige Aspekte der aktuellen
Forschung am Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales
Strafrecht, das mit seinem neuen Forschungsprogramm das rechtsverglei-
chende Erbe von Hans-Heinrich Jescheck und mit der – auch im
Tagungsprogramm dokumentierten – strafrechtlich-kriminologischen
Kooperation sein Vermächtnis von “Strafrecht und Kriminologie unter
einem Dach” weiterentwickelt. Die abgedruckten Beiträge konzentrieren
sich dabei zum einen auf die Europäisierung des Strafrechts und die
Europäische Menschenrechtskonvention, zum anderen auf die strafrechtli-
chen Probleme der modernen Risikogesellschaft, die anhand der Beispiele
der Präventivhaft für potentielle terroristische Straftäter und der geheimen
strafprozessualen Überwachungsmanahmen analysiert werden. Sie bezie-
hen das europäische, das deutsche und das türkische Strafrecht ein. Der
Band zeigt dazu sowohl die einschlägigen Forschungsarbeiten des
Freiburger Instituts als auch die aktuellen Forschungen und Erfahrungen
der türkischen Strafrechtswissenschaft und praxis. 

IIII..

Die Veranstaltung und die Veröffentlichung des vorliegenden Bandes
wurden von vielen Personen unterstützt, denen wir herzlich danken. Dieser
Dank gilt zunächst den Vertretern der drei gastgebenden Universitäten:
dem Dekan der Istanbul Universität Herrn Prof. Dr. Adem Sözüer, dem
Senior der Strafrechtler an der Yeditepe Universität Herrn Prof. Dr. Yener
Ünver sowie dem Vorsitzenden des Stiftungsrates und Gründer der
Bahçeflehir Universität Herrn Enver Yücel. Herrn Yücel gebührt dabei
besondere Anerkennung, da er nicht nur dieses Kolloquium und die vorlie-
gende Publikation gefördert hat, sondern gemeinsam mit der Max-Planck-
Gesellschaft zur Förderung der Wissenschaften e.V. auch die im Jahr 2008
in Istanbul gegründete gemeinsame Forschungsgruppe des Max-Planck-
Instituts für ausländisches und internationales Strafrecht und der
Bahçeflehir Universität. Diese Gruppe arbeitet vor allem auf dem Gebiet des
europäischen Strafrechts. Sie verfügt unter anderem über eine von der Max-
Planck-Gesellschaft zur Verfügung gestellte Bibliothek zum Europäischen
Strafrecht an der Bahçeflehir Universität Istanbul sowie ein von dieser
Universität finanziertes Stipendienprogramm, das türkische
Doktorandinnen und Doktoranden im Rahmen der International Max
Planck Research School for Comparative Criminal Law in Freiburg fördert.
Die von Hans-Heinrich Jescheck geschaffenen – und auf dem Titelbild die-
ses Tagungsbandes symbolisierten – Brücken werden dadurch auch künftig
in Istanbul in effektiver Weise ausgebaut. 
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Herzlichen Dank sagen wir weiter allen Wissenschaftlern, die mit ihren
Referaten und Diskussionsbeiträgen am deutsch-türkischen Kolloquium
und am vorliegenden Band mitgewirkt haben. Gleichermaßen danken wir
allen Personen, die für die Organisation des Kolloquiums und die
Herausgabe dieses Buches Verantwortung übernommen haben: Im Max-
Planck-Institut wurde das Kolloquium vor allem von Frau Dr. Silvia
Tellenbach koordiniert, die seit über 30 Jahren die deutsch-türkische
Zusammenarbeit erfolgreich unterstützt und in der Türkei deswegen auch
als “heimliche Heldin” der deutsch-türkischen Strafrechtswissenschaft gilt;
dieses – weit über das vorliegende Projekt hinausgehende – Engagement
möchten wir an dieser Stelle ganz besonders anerkennen. Ein großer Dank
gilt darüber hinaus den Mitgliedern der Arbeitsgruppe, die gemeinsam mit
Herrn Prof. Dr. Feridun Yenisey das Kolloquium betreut und die nachfolgend
abgedruckten Beiträge übersetzt haben: Frau Professorin Dr. Ayfle Nuho¤lu,
Herrn Dozent Dr. Ali Kemal Y›ld›z, Herrn Dr.  Sinan Altunç und Frau Hande
Ulutürk. Die meisten Beiträge sind aufgrund dieser Übersetzungen sowohl
in türkischer Sprache als auch in Englisch oder Deutsch zugänglich. Die
Arbeitsgruppe unter der Leitung von Prof. Yenisey war gleichzeitig auch für
die Lektorierung und Drucklegung dieses Buches verantwortlich. Beim
Goethe-Institut bedanken wir uns für die Finanzierung der Übersetzung der
Redebeiträge auf dem dreitägigen Kolloquium. 

IIIIII..

Hans-Heinrich Jescheck hat sich über die Ankündigung des
Kolloquiums und die Schaffung des Hans-Heinrich-Jescheck-Preises für
Strafrechtsvergleichung sehr gefreut und, die Kandidatenauswahl des
ersten Preisträgers aktiv unterstützt. Er hat zwar den Beginn, jedoch nicht
mehr das Ende des Kolloquiums erlebt. Die Veranstalter und Teilnehmer der
Veranstaltung erfuhren erst nach dem Abschluss des Kolloquiums, dass der
große Brückenbauer am 27. September 2009, dem Tage der
Kolloquiumseröffnung, im Alter von 94 Jahren verstarb. Der vorliegende
Tagungsband wurde deswegen noch um Nachrufe ergänzt und ist damit der
erste Gedenkband für Hans-Heinrich Jescheck. 

Wir wünschen uns, dass das vorliegende Buch die Erinnerung an den
großen Rechtsgelehrten wachhält und die neue Istanbuler
Forschungskooperation dazu beiträgt, die von ihm begonnenen Arbeiten
fortzuführen. Wir hoffen, dass dies die Verbindungen zwischen den Staaten
der Europäischen Union und der Türkei weiter verstärkt und dass die
gebauten Brücken auch über den europäischen Kontinent hinaus in weitere
Regionen führen.
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PPrreeffaaccee

II..

Prof. Dr. Dr. h.c. mult. Hans-Heinrich Jescheck viewed comparative law
as a “bridge to the world.” As the founding father of the Max Planck Institute
for Foreign and International Criminal Law in Freiburg and longtime presi-
dent of the Association Internationale de Droit Pénal, he proved himself to
be an extraordinarily successful builder of bridges. This is particularly true
of the links established between Turkish and German criminal law scho-
larship: numerous guest researchers from Turkey found a second academic
home at the Max Planck Institute for Foreign and International Criminal
Law, where they met and interacted with colleagues from around the world.
The new Turkish criminal law, which entered into force in 2005, benefited
from the input of scholars who had engaged in research at the Max Planck
Institute in Freiburg and been inspired by German criminal law. The colla-
boration initiated by Hans-Heinrich Jescheck also fostered the strong bond
that exists today between criminal law scholars at many Turkish and
German universities. Hans-Heinrich Jescheck is held in the highest esteem
in Turkey for these accomplishments.

Representatives of several Turkish universities and the Max Planck
Institute for Foreign and International Criminal Law held a colloquium in
honor of the distinguished legal comparativist in Istanbul on September 27–
29, 2009. This event was closely linked to the XVIII International Congress
of the Association Internationale de Droit Pénal, where the Hans-Heinrich
Jescheck Prize for comparative criminal law – launched by the AIDP and the
Freiburg Max Planck Institute in 2009 – was awarded for the first time in
the presence of more than 550 guests from all over the world. The colloqui-
um, which began after the introduction and presentation of the award at the
International Congress, was hosted by Istanbul University on the first day,
Bahçeflehir University on the second, and Yeditepe University on the third.
Over 500 participants attended.

In addition to the speeches given at the awards ceremony, this volume
contains the lectures delivered at the colloquium. They showcase the most
important aspects of current research topics at the Max Planck Institute for
Foreign and International Criminal Law. The Institute’s research program
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continues the comparative law tradition of Hans-Heinrich Jescheck and – as
documented by the conference agenda – continues to build on his legacy of
criminal law and criminological cooperation: “criminal law and criminology
under one roof.” The contributions printed here focus, on the one hand, on
the Europeanization of criminal law and the European Convention on
Human Rights. On the other, they analyze criminal law challenges that the
modern risk society faces, such as preventive detention of potential terrorist
offenders and clandestine surveillance measures. The book incorporates the
ap-proaches taken in European, German, and Turkish criminal law. It pre-
sents for the first time in a single volume new research under way at the
Max Planck Institute as well as ongoing research and insights of Turkish cri-
minal law scholars and practitioners.

IIII..

Without the support of many individuals, whom we would like to thank
most sincerely, the colloquium and the publication of this volume would not
have been possible. To begin with, our thanks go to the representatives of the
three host universities: the dean of Istanbul University, Prof. Dr. Adem
Sözüer; the senior criminal law professor of Yeditepe University, Prof. Dr.
Yener Ünver; and the chairman of the foundation council and founder of
Bahçeflehir University, Mr. Enver Yücel. Special thanks are due to Mr. Yücel
as he not only sponsored both colloquium and publication but also – in coo-
peration with the Max Planck Society for the Advancement of Science – sup-
ported the Joint Research Group of the Max Planck Institute for Foreign and
International Criminal Law and Bahçeflehir University, which was establis-
hed in Istanbul in 2008. This group conducts research predominantly in the
field of European criminal law. It has at its disposal a library for European
criminal law at Bahçeflehir University, provided by the Max Planck Society,
as well as a scholarship program funded by Bahçeflehir University, which
provides financial support to Turkish doctoral candidates in the
International Max Planck Research School for Comparative Criminal Law in
Freiburg. With these efforts, the bridges between Germany and Istanbul, as
envisioned by Hans-Heinrich Jescheck and symbolized by this book’s cover
picture, will be strengthened.

We wish to express our gratitude to all other researchers who participa-
ted actively in the colloquium and who contributed to this book. We would
also like to thank those persons who were involved in the organization of the
colloquium and the book’s publication. Coordination on behalf of the Max
Planck Institute was carried out primarily by Dr. Silvia Tellenbach, who has
been a major force in German-Turkish cooperation for over 30 years and is
highly respected in Turkey as the “secret hero” of German-Turkish coopera-

XXII



tion. We would particularly like to acknowledge her extraordinary commit-
ment. In addition, we are grateful to the members of the working group who
helped organize the colloquium and who, with Prof. Dr. Feridun Yenisey, car-
ried out translations into the Turkish for this volume: Prof. Dr. Ayfle
Nuho¤lu, Assoc. Prof. Dr. Ali Kemal Y›ld›z (university lecturer), Dr. Sinan
Altunç, and Ms. Hande Ulutürk. Under Prof. Yenisey’s supervision, the wor-
king group was also responsible for editing and printing the book. We also
wish to thank the Goethe Institute for financing the translation of the spee-
ches held during the three day colloquium.

IIIIII..

Hans-Heinrich Jescheck was very pleased upon hearing of the colloqui-
um and the creation of the Hans-Heinrich Jescheck Prize for comparative
criminal law. He actively supported the selection of candidates for the first
Hans-Heinrich Jescheck Prize and wished the Istanbul Colloquium much
success.

He lived to see the beginning but, sadly, not the end of the colloquium.
The organizers and participants learned only after the colloquium was over
that the great “builder of bridges” had passed away at the age of 94 on
September 27, 2009, the colloquium’s opening day. As a further tribute, this
volume also contains selected eulogies and, in this way, represents the first
commemorative book celebrating the life and achievements of Hans-
Heinrich Jescheck.

It is our hope that this book will do justice to the memory of this brilli-
ant legal scholar and that the new joint research endeavors will further the
cooperation he initiated. We are confident that these endeavors will strengt-
hen the bond between the nations of the European Union and Turkey and
that new bridges will ensue to connect Europe with regions beyond its bor-
ders.
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